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Thema Kracht van de samenleving blz 6 

   

Thema (Regionale) samenwerking en netwerken blz 9 

   

Programma 1 Zorg en welzijn blz 14 

 Op blz 15 staat: (bijvoorbeeld door 

het invullen van onze 
toezichthoudende rol,' 
Wordt de benodigde kennis daarvoor 
dan in huis gehaald? 
 
'Dat betekent ook een verschuiving in 
waarden.' 

Wat wordt hiermee bedoeld? 
 

 
 
 
Ja. We hebben een toezichthouder benoemt en daarnaast een contract met een adviesbureau met kennis van zaken, dat ons ondersteunt en helpt de benodigde deskundigheid op te bouwen. 
 
Een voorbeeld: de kanteling en het leveren van maatwerk kan strijdig lijken met bestaande waarden als rechtmatigheid en gelijkheid. Als we maatwerk leveren, betekent dat dat gelijke problemen niet persé leiden 
tot dezelfde zorg, immers we sluiten met maatwerk aan bij de individuele omstandigheden en mogelijkheden. Er is geen recht meer op een voorziening, maar recht op passende ondersteuning. Dat betekent dat 
waarden als gelijkheid en rechtmatigheid een andere invulling krijgen. 

 blz16 
'Meer variatie in (combinaties van) 
voorzieningen Oplossingen zitten vaak 

in de combinatie en de variatie van 
voorzieningen. Juist combineren en 
variëren maakt het mogelijk om het 

maatwerk te leveren dat nodig is. 
Bijvoorbeeld dagbesteding en 
vrijwilligerswerk, welzijn en zorg, 
hulp/ondersteuning aan verschillende 

mensen binnen één gezin. Ook dagen 
we aanbieders uit om hun activiteiten 
flexibel in te zetten en aan te passen 
aan de behoefte van het individu.  
Samenwerken, uitwisselen en 
combineren van expertise zijn 
belangrijk.' 

Betekent dit dat het mogelijk wordt 
voor een verpleegkundige om ook 
eens een boterham te smeren als ze 
ziet dat iemand daar tijdelijk door 
ziekte zelf niet toe in staat is?  En dat 

daar dan niet eerst een protocol voor 

hoeft te worden opgestart om hulp 
daarvoor in te schakelen? 
 

De wijkverpleegkundige wordt niet door de gemeente betaald, dat betekent dat we ook niet gaan over de ruimte die de wijkverpleegkundige krijgt bij de invulling van haar werk. 
Voor de aanbieders die wel door ons betaald worden geldt dat zij de ruimte hebben om dit soort keuzes zelf te maken. 
 

   

   

   

   

   

Programma 2 Werk, inkomen en onderwijs blz 19 

 blz 20 
'Vaak is er bij het ontbreken van 
inkomen (uit werk) meer aan de 
hand.' 

Wat dan en waarom? 

 

Wanneer inwoners zich bij de gemeente melden voor het aanvragen van een uitkering omdat zij geen inkomen uit werk of anderszins hebben, is er vaak ook sprake van andere zorgen. In ieder geval gaan we 
met de inwoner op zoek naar mogelijkheden om zo snel mogelijk betaald werk te vinden, maar er kunnen ook problemen op andere leefgebieden spelen. Wij bespreken diverse leefgebieden kort aan de hand van 
de diagnosetool Matchcare. Wanneer er dan andere problemen zijn, bieden we daarvoor ondersteuning. Als het passend is, wijzen we ze ook actief op de mogelijkheden van ons armoedebeleid. Wij vinden het 
belangrijk om breed te kijken en integraal ondersteuning te bieden. 

 



 blz 21 

'Werk gaat voor zorg.' 
Wat wordt hiermee bedoeld? 
 

Uitgangspunt voor sociaal domein is dat iedereen meedoet naar vermogen; iedereen participeert in de samenleving. Werk is een goede vorm van participatie en draagt bij aan armoedebestrijding. Daarbij vinden 

we dat werk gaat voor zorg. Wanneer kwetsbare inwoners bij de gemeente komen voor ondersteuning, dan willen wij de insteek ‘werk gaat voor zorg’ toepassen. Vanuit de gedachte dat (betaald) werk goed 
bijdraagt aan de zelfredzaamheid van de inwoners en hen de meeste voldoening geeft. We bekijken dus samen met de inwoner (wanneer hij of zij geen werk heeft) eerst of er de mogelijkheid is om te werken. 
Kort gezegd wordt eerst gekeken of er loonvormende arbeid mogelijk is in plaats van een verwijzing naar dagbesteding. Daarbij kijken we ook of er (andere) zorg en ondersteuning nodig is. Een combinatie van 

‘werk en zorg’ kan dus ook.  
 
We werken momenteel deze visie ‘werk gaat voor zorg’ verder uit en bekijken welke consequenties implementatie daarvan heeft. Wat betekent dat voor de kwetsbare inwoners, om hoeveel mensen gaat het, hoe 
regelen we het organisatorisch en wat is er nodig aan voorzieningen als (beschut) werk en (arbeidsmatige) dagbesteding.  
 
We kijken integraal, vanuit diverse invalshoeken wat een inwoner nodig heeft en zoeken daarbij naar maatwerk in de combinatie van werk, ondersteuning en hulp. 
 

   

Programma 3 Voorzieningen voor sport, cultuur en ontmoeten blz 24 

 blz 29 

'Onderzoek verduurzaming 
maatschappelijk vastgoed We willen 

zelf het goede voorbeeld geven. 
Daarom willen we inzetten op een (op 
termijn) energiezuinige en CO2-
neutrale vastgoedportefeuille.' 
Welke termijn? 

 

Om de lange termijn ambitie te kunnen vaststellen zijn er twee knoppen waar aan gedraaid kan worden:  

1. Technische maatregelen in gebouwen versus alles wat we verbruiken duurzaam opwekken; 
2. Tijd: hoe hoger je deze ambitie legt des te minder maatregelen je kunt nemen op natuurlijke momenten (bijv. op via de planning van het meerjarig investeringsprogramma of het meerjarig onderhoudsplan). 

 
Landelijk is in het energieakkoord de ambitie opgenomen dat de gehele gebouwde omgeving in 2050 energieneutraal dient te zijn. Als er alleen op de natuurlijke momenten ingegrepen gaat worden, dan gaat de 
gemeente Oss deze ambitie niet halen. Er zijn dus extra ingrepen nodig. Op dit moment wordt er ambtelijk onderzocht welke ambities hierin vooruitstrevend, maar wel verstandig en financieel haalbaar zijn. 
Uiterlijk eind 2016 zal aan de gemeenteraad een advies worden voorgelegd m.b.t. welke lange termijn ambitie wordt voorgesteld en hoe hier uitvoering aangegeven kan worden. Hierin zal concreet benoemd 
worden welke lange termijn ambitie de raad geadviseerd wordt te kiezen en wanneer alle gemeentelijke gebouwen CO2 neutraal zijn.  

 

  
 

 

   

Programma 4 Veiligheid blz 30 

 Blz 31 
'Oss is een gemeente waar geen grote 
veiligheidsproblemen zijn.' 

Uit het telos rapport bleek toch juist 
dat Oss relatief onveilig is. Hoe 
verhoudt zich dat tot deze uitspraak 

Het Telos-rapport zegt over Veiligheid: 
‘Er is sprake van twee verschillende gezichten: Het positieve gezicht is dat de inwoners van de gemeente Oss zich gemiddeld genomen zeer veilig voelen. Daarnaast is er relatief weinig jeugdcriminaliteit en is de 
verkeersveiligheid acceptabel te noemen. Tegenover het feit dat de Ossenaren zich gemiddeld genomen zeer veilig voelen (het subjectieve veiligheidsgevoel) staat dat de objectieve gegevens uit de 

misdaadstatistieken laten zien dat er juist relatief veel geweld- en vermogensdelicten plaatsvinden in Oss. Wel is er met betrekking tot dit type delicten in de afgelopen jaren sprake van een (licht) dalende trend. 
Dat geldt met name voor de geweldsdelicten. Oss heeft te kampen met relatief veel vandalisme, al is ook hier sprake van een afname. Het is sowieso goed om vast te stellen dat, m.u.v. het veiligheidsgevoel, alle 

indicatoren een verbetering in de tijd laten zien.’ 
  
Volgens het Telos-rapport hebben met name de geweld- en vermogensdelicten een negatieve invloed op de veiligheid in Oss. De cijfers die door Telos gebruikt zijn hebben betrekking op de periode 2011-2013. In 
het rapport wordt aangegeven dat er op dat moment al sprake was van een dalende trend. Die dalende trend heeft zich in de periode 2013 tot nu toe voortgezet:  
- Het aantal geweldsdelicten is ten opzichte van 2011 met meer dan 15% afgenomen.  

- Vermogensdelicten bestaan uit verschillende delict soorten zoals woninginbraak en diefstal van motorvoertuigen. Omdat het aantal woninginbraken (conform de weergave uit het Telos-rapport) in 2013 zeer 
hoog was, is de aanpak van woninginbraken in 2013 tot een van de drie prioriteiten van ons beleid Integrale Veiligheid benoemd. Vanaf 2013 is er sprake een sterke daling van het aantal woninginbraken. Het 
aantal woninginbraken in Oss ten opzichte van 2011 is met meer dan 50% afgenomen.  

 
De AD-misdaadmeter presenteert jaarlijks een ranglijst met (on)veilige gemeenten in Nederland. (Waarbij de nummer 1 de meest onveilige gemeente is.) Voor Oss geldt dat we in 2015 op nummer 84 stonden, 
en in 2016 op nummer 127.  
 

 ? 
 

 

   

Programma 5 Mobiliteit en openbare ruimte blz 34 

 blz 35 
'In de leefgebieden is vooral sprake 
van bestemmingsverkeer. We hebben 
een uitgebreid net van comfortabele 
fietsverbindingen. Als de auto of fiets 

geen optie is, dan is gebruik van een 
vorm van openbaar vervoer of 
kleinschalig georganiseerde 
vervoersdienst mogelijk. Het verkeer 
veroorzaakt voor bewoners en 
gebruikers zo min mogelijk overlast in 

de vorm van onveilige situaties, 
hinder van geluid of slechte 
luchtkwaliteit.' 
Wordt hier nu bedoeld dat verkeer al 

zo min mogelijk overlast veroorzaakt? 

Deze tekst staat onder het kopje "wat willen we bereiken". De tekst moet gelezen worden als een doel wat we nastreven.  
 



 Blz 36 

'Ook bouwen we integrale 
onderhoudscontracten uit naar 
belevingscontracten en doen daar 

ervaring mee op.' 
Wat betekent dit? 
 

Met een belevingscontract wordt het volgende bedoeld: de aannemer gaat de verplichting aan voor een basisinspanning (denk aan veiligheid, of het voorkomen van kapitaalvernietiging) en gaat met bewoners 

/bedrijven aan de slag om invulling te geven aan de belevingswaarde. De aannemer wordt o.a.  afgerekend op de tevredenheid van de bewoners/bedrijven. 

 

   

Programma 6 Duurzaamheid, milieu en buitengebied blz 39 

 Blz 40 
'We geven zelf het goede voorbeeld 
door onze gebouwen energieneutraal 
te maken. We stimuleren en 
verbinden onze inwoners en bedrijven 

om hetzelfde te doen.' 
Hoe gebeurt dit concreet? Hoe 

merken inwoners en bedrijven dat ze 
hiertoe gestimuleerd worden? Zijn 
daar concrete voorbeelden van te 
noemen? 
 

'Agrarische ondernemers werken aan 
een duurzame bedrijfsvoering. We 
moedigen deze ontwikkeling aan.' 
Hoe dan? Zijn daar concrete 
voorbeelden van te noemen? 
 

'4. Een klimaatbestendige gemeente: 
in 2050 zijn we hitte- en waterproof' 
Waarom is voor het jaar 2050 
gekozen? 

 

De Routekaart Duurzame Energie richt zich op drie doelgroepen. Gemeente, bewoners en bedrijven. Hieronder enkele concrete acties die per doelgroep worden uitgevoerd: 
Woningen: opzetten van een regionaal digitaal energieloket, handhaven en uitbreiden van onze duurzaamheidslening. Ondersteuning van samenwerking met lokale partners (Energiecoöperatie Oss, Buurkracht 
(inmiddels 3 Buurkracht projecten!) etc.) 
Bedrijven: Brabants Energie Akkoord, wij ondersteunen de ESCO van OIK en het duurzaam dossier van Kracht van Oss. 
Gemeente: onlangs bent u bijgepraat over de stand van zaken om gebouwen energieneutraal te maken.  

Voor meer informatie zie de Routekaart Duurzame Energie. 
 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

Het jaartal 2050 komt uit het Deltaprogramma, onderdeel Deltabeslissing Ruimtelijke Adaptatie. Letterlijke tekst: “De kern van de deltabeslissing Ruimtelijke adaptatie is dat Nederland in 2050 klimaatbestendig 
en waterrobuust is ingericht. Overheden gaan ervoor zorgen dat schade door hittestress, wateroverlast, droogte en overstromingen zo min mogelijk toeneemt en letten daarop bij de aanleg van nieuwe 
woonwijken en bedrijventerreinen, het opknappen van bestaande bebouwing, vervanging van rioleringen en wegonderhoud”. Om van veilig ver weg naar concreet dichtbij te komen beschrijven in onze Routekaart 
Klimaatadaptatie concrete activiteiten die we in de komende jaren gaan uitvoeren. 

 blz 41 

'Daarnaast blijven we inzetten op 
energiebesparing. Dat doen we onder 
andere door samen te werken met de 
Energiecoöperatie Oss (zij geven 
besparingsadviezen), Brabant Wonen 
(Nul op de meter) en het Osse 

bedrijfsleven. Verder werken we aan 
de Stroomversnelling Brabant.' 
Wat merken inwoners en bedrijven 
hier concreet van? 
 
'Inkoopbeleid 
Ons algemene inkoopbeleid is 

gebaseerd op zo duurzaam mogelijk 

inkopen.' 
Op wat voor manier is het zaai en 
pootgoed duurzaam? 
 

Opgave nulopdemeter voor sociale huurwoningen wordt vooral door woningcoöperaties opgepakt. Voor koopwoningen wordt ingezet om het energiezuiniger maken aantrekkelijk te maken (verlaging maandlasten, 

comfortvergroting, toekomstbestendigheid en verkoopbaarheid)   
We doen dat binnen de provinciale stroomversnelling-aanpak en het regionale project Brabant Woont Slim. Maar ook lokaal via bijvoorbeeld platform wonen in Oss. 
- Digitaal energieloket 
- Verbinden van lokale bedrijven die zich richten op duurzame energie  
- In de Horzak realiseren we 30 0-opdemeter Nieuwbouwwoningen. 

Voor meer informatie zie de Routekaart Duurzame Energie. 

 
 
 
Het plantmateriaal moet voldoen aan de “Milieucriteria voor het maatschappelijk verantwoord inkopen van Groenvoorzieningen”, vastgesteld op 07-05-2015 door PIANOo. De eisen hebben betrekking op: 

o Duurzaam verwerven van boomkwekerij producten. 
o Toepassen van duurzame bodemverbeteraars en meststoffen. 

 

 blz 42 

'Verduurzaming van de agrarische 
sector heeft onze aandacht.' 
Hoe gebeurt dit concreet? Hoe merkt 
de agrarische sector dat 
verduurzaming de aandacht heeft van 
de gemeente Oss? 

 

De gemeente Oss zet in op verschillende vormen van verduurzaming in de agrarische sector. Een van deze thema’s is gezondheid. We hebben in 2016 een basis gelegd voor deze discussie door onderzoeken van 

de HAS, GGD en Pels-Rijcken. Concrete maatregelen verwerken wij in de vergunningverlening, bestemmingsplannen en hebben hierover gesprekken met de agrarische sector (ZLTO/NVV). Het recent 
gepubliceerde onderzoek van het RIVM (het VGO-rapport) vraagt om een analyse wat dit betekent voor het huidige beleid.  

Een ander punt van verduurzaming is de sanering van asbestdaken op agrarische gebouwen en de kansen voor opwekking van duurzame energie. Voor wat betreft energie is de agrarische sector een kansrijke 

partner voor zowel energieopwekking (wind/zon etc) als energiebesparing. De ZLTO heeft het Brabantse Energie Akkoord ook ondertekend en werkt naar een energieneutrale sector in 2050. 

Daarnaast neemt de gemeente Oss actief deel in lokale, regionale en provinciale overleggremia gericht op de transitie van de agrarische sector. Lokaal is duurzaamheid altijd een onderwerp tijdens onze bilaterale 

overleggen met de ZLTO Oss.  

http://www.oss.nl/duurzaamheid
http://www.oss.nl/duurzaamheid


 

   

Programma 7 Ruimtelijke ontwikkeling en wonen blz 44 

 blz 48 
"Nieuwe woningen worden zoveel 
mogelijk energieneutraal." 
Hoe wordt dit bereikt? Wat is zoveel 

mogelijk? 
 

Nieuw te bouwen woningen moeten voldoen aan het Bouwbesluit.  Het Bouwbesluit schrijft de mate van energiezuinigheid van woningen voor. Deze wordt uitgedrukt in een energieprestatiecoëfficiënt (EPC). De 
EPC bedraagt 0,4. Dus (nog) niet energieneutraal. Een lagere EPC kunnen we niet bindend voorschrijven. Daar waar zich de mogelijkheid voordoet proberen wij wel  in overleg met bouwers/ontwikkelaars tot het 
bouwen van energieneutrale woningen te komen. De ambitie op rijksniveau is om vanaf 2021 alle gebouwen energieneutraal te bouwen. 
Wij wijzen nog op de volgende ontwikkeling. Op dit moment gaat veel aandacht uit naar het energieneutraal renoveren van bestaande woningen. Er wordt echter ook weer  in toenemende mate nieuw gebouwd. 

Gezien de ambitie van veel gemeenten om klimaatneutraal te worden, liggen er kansen om energieneutraal of ‘nul op de meter’ nieuwbouw te realiseren. Met Brabantse gemeenten zijn we daarover in 
gesprek  met als  inzet om met elkaar tot een aantal afspraken te komen.  
 

   

Programma 8 Economie en vrije tijd blz 49 

 blz 50 
'De aanleg van glasvezel in het 
buitengebied is een belangrijk succes 

van Agrifood Capital. Dit zal, naar 
verwachting vanaf begin 2017, het 

Osse buitengebied een economische 
impuls geven.' 
Waarom wordt er alleen glasvezel in 
het buitengebied aangelegd? Dit kan 
toch voor alle ondernemers en 
inwoners aantrekkelijk zijn? 
 

De digitale ontsluiting van het buitengebied blijft achter op de ontsluiting van het verstedelijkt gebied. De provincie probeert daar via het breedbandfonds een stimulans in te zijn. Er kan tegen voorwaarden een 
lening worden verstrekt uit het breedbandfonds aan de aanleggende partijen. Om ervoor te zorgen dat er geen sprake is van staatssteun bij het gebruiken van de middelen uit dit fonds, mag de aanleggende 
partij alleen in de zogenaamde witte gebieden de infrastructuur aan leggen. En witte gebieden zijn gebieden waar nog geen breedbandinfrastructuur ligt, voor de markt is dit gebied onvoldoende aantrekkelijk. 

Voor glasvezel in de andere gebieden wordt dus naar de reguliere commerciële partijen gekeken. Zo is recent op Danenhoef glasvezel uitgerold en loopt er ook een initiatief voor de Elzenburg-De Geer. 
 

 blz 52 
'Daarbij bekijken we welke 
mogelijkheden er zijn voor de 
plaatsing van installaties om 
duurzame energie op te wekken, 

zoals ook is gevraagd in de motie die 

de gemeenteraad op 9 juni heeft 
aangenomen.' 
Welk nieuw onderzoek heeft er naar 
aanleiding van deze motie plaats 
gevonden? 
 

Het bestuur van de Gemeenschappelijke Regeling Heesch West was al gestart met een verkenning naar mogelijkheden voor duurzame energie op Heesch West. De bevindingen zijn gedeeld tijdens de 
gezamenlijke raadsledenbijeenkomst op 4 juli 2016.  
Verder starten we in augustus van dit jaar een onderzoek naar de ruimtelijke mogelijkheden om duurzame energie op te wekken. De locatie Heesch West wordt in dit onderzoek meegenomen.  
 
 

 

  

 Blz 54: bij een aantal indicatoren 
staat hier geen streefwaarde. 
Betekent dit dat de gemeente hier 
geen ambitie heeft? Kan hier alsnog 
een streefwaarde worden benoemd? 
 

De gemeente heeft in dit geval inderdaad geen verdere ambitie op deze (landelijk verplicht toegevoegde) indicatoren. Op deze pagina staat een aantal indicatoren die we in redelijkheid niet kunnen beïnvloeden 
vanuit het handelen van de gemeente. Het opnemen van een streefwaarde hiervoor, vinden wij daarom ook niet wenselijk. 
Onze centrale doelstelling (1.000 banen extra) komt overigens dicht in de buurt van de indicator ‘Banen 15-64 jaar per 1.000 inwoners’. Het aantal vestigingen waarbinnen deze banen worden gerealiseerd, de 
omzet binnen deze bedrijven per werknemer en de verhouding tussen banen en aantal woningen in Oss, zijn geen bruikbare indicatoren om op te sturen binnen het programma economie. 
 
NB – in de leeswijzer bij de kadernota (p. 4) hebben we al vermeld: “Tenslotte benoemen we indicatoren die we gebruiken om effecten en prestaties te meten. Een deel daarvan stond al in de 

programmabegroting 2016-2019. Een deel hebben we nieuw toegevoegd naar aanleiding van een wijziging in het Besluit Begroting en Verantwoording, de administratieve regels voor gemeenten. Alle gemeenten 
moeten voortaan een aantal verplichte indicatoren in hun begroting en jaarverslag opnemen. We hebben niet overal een streefwaarde ingevuld.” 
 

 Blz. 54 Wat is de stand van zaken van 
de extra 1000 banen in deze college 
periode? 

De berekening is als volgt (zie pagina 54 indicatoren) 
 

De streefwaarde van 39.865 is gebaseerd op de 1000 extra banen. 
Startwaarde is dus eigenlijk 38.865. 
De laatste meting is 39.385. 
 
Aantal nieuwe banen tot nu toe is dus 39.385 -/- 38.865 = 520 nieuwe banen. 
 

   

Programma 9 Bestuur, organisatie en dienstverlening blz 55 

   

   

 blz 58 
'Optimale dienstverlening 
We kijken voor de ontwikkeling van 
onze dienstverlening altijd van buiten 

naar binnen. Bij ieder gekozen en 

Daar waar mogelijk heeft binnen onze dienstverlening het digitaal contact de voorkeur. Wij hanteren voor de inrichting van onze dienstverleningskanalen de volgorde click (internet), call (telefonisch) en face 
(balie/huisbezoeken). 
Het is onze uitdaging om de burger goed te bedienen en tegelijkertijd te stimuleren dat de burger zoveel mogelijk zelf doet: ‘selfservice’.  
Dit betekent:  ‘digitaal waar het kan, persoonlijk waar het moet’. 

 



gebruikt dienstverleningskanaal 

(website, telefoon, balie, post) moet 
de inwoner het gevoel hebben goed 
geholpen te zijn. Inwoners en 

ondernemers kiezen zelf op welke 
manier ze contact met ons opnemen 
en krijgen via datzelfde kanaal of een 
ander voorkeurskanaal het antwoord 
op hun vraag of 
voortgangsinformatie.' 
Betekent dit dat 'click, call, face' 

wordt losgelaten? 
 

   

Programma 10 Financiën en belastingen blz 61 

   

   

   

Financiële positie blz 65 

 Blz 71: risico’s grondexploitatie. Uit 
de tekst is niet op te maken of het 
tekort van 15 mln op de aanleg van 
de N329 nu wel of niet is verrekend 

met de toekomstige winsten uit het 
grondbedrijf. Met andere woorden, 
bedraagt de verwachte winst 51,5 mln 
en blijft hier na verrekening nog 36,5 
mln van over? Betreft de verrekening 
uitsluitend winsten op de verkoop van 

bedrijventerreinen? Of is nu ook 
winstneming nodig uit andere 

projecten? 
 

De aanleg van de N329 is/ wordt voor een deel betaald uit grondexploitaties.  
Bijlage 1 een totaaloverzicht binnen welk complex stortingen voor de N329 zijn opgenomen:  
Het totaal vanaf 2013 ad € 16.138.572 is een bedrag dat is afgesproken dat nog gestort zal worden vanuit de grondexploitaties. 
Dat betekent vanaf 2016 nog € 14.964.179. 

 

 Blz. 71: Welke tarieven zijn gehanteerd 
voor het berekenen van gele gedeelte. 
Zijn dat de officieel vastgestelde 
tarieven? Of is dat een inschatting van 
de meest realistische verkoopprijzen? 
En welke tarieven zijn gehanteerd voor 
het grijze gedeelte? Zijn dat de 
officiële tarieven? Of zijn dat de 
daadwerkelijk gerealiseerde 
verkoopprijzen? 
 
In geval er een groot verschil zit tussen 
de tarieven zit die bij grijs en geel zijn 
gehanteerd, kan dan een realistische 
schatting worden gemaakt welk deel 
van de 15 miljoen nog uit 
grondexploitaties is terug te 
verdienen? 
 

Bij de berekening van de stortingen voor de N329 is rekening gehouden met een afdracht van € 25,50 p/m² verkochte industriegrond. 

Deze afdrachten zijn in de grondexploitaties opgenomen. 
 

Verder is in de grondexploitatie rekening gehouden met de vastgestelde en meest realistische verkoopprijzen. 
Onafhankelijk van de te realiseren verkoopprijs zal de storting gewoon plaatsvinden. 
Een afwijking van de geraamde verkoopprijs resulteert alleen in een wijziging van het exploitatiesaldo van de grondexploitatie. 
 
Het grijze gedeelte geeft de stortingen weer die zijn gebaseerd op de werkelijk verkochte m² industrieterrein en het in dat jaar geraamde bedrag per m². 
Er is geen verband met de gerealiseerde verkoopopbrengst omdat deze los staat van de storting.. 
 

Het totaalbedrag van € 15 miljoen kan nog via de grondexploitaties terug verdiend worden. 
In de grondexploitaties is daar ook rekening mee gehouden. 
 
De reden dat vanaf 2016 hogere bedragen/stortingen zijn geraamd is gelegen in het feit dat de verkopen tot en met 2015 vanwege de crisis erg laag zijn geweest en dat de verwachting is dat deze nu weer zullen 

aantrekken. 
Mochten de verkopen onverhoopt toch de komende jaren verder tegenvallen dat zullen de stortingen weliswaar lager zijn maar wel langer door gaan. 
 

 Blz 71: er staat dat in de tweede helft 
van 2015 21% meer woningen zijn 
verkocht. Kan een meerjarig overzicht 
worden verstrekt? 
 

De cijfers krijgen wij via Nederlandse Vereniging van Makelaars (NVM). Wij hebben geen beschikking over een meerjarig overzicht.  
Wel hebben we in het MPG een meerjarig over gegeven van de ontwikkeling in de provincie Noord-Brabant 

   

Financiële vertaling op weg naar de programmabegroting blz 74 



 

  

 blz 79 

'Voor een concrete aanpak op korte 
termijn zijn de probleemsituaties in 
beeld gebracht en doorgerekend. Het 

gaat hierbij om de kap van bomen en 
de vervanging daarvan, inclusief 
bijbehorend straatwerk. Per gebied is 
hiernaar gekeken en zijn de 
probleemstraten geprioriteerd. Het is 
nodig om het huidige bedrag van € 
75.000 te verhogen naar € 285.000 

om in 2017 de meest urgente 
probleemstraten te kunnen 
aanpakken en omvormen.' 
Als de probleemsituaties in beeld zijn 
gebracht en doorgerekend zijn, waar 

is dat dan in te zien? 

 
'We willen een fonds voor 
duurzaamheid creëren. Voor de jaren 
2017 en 
2018 storten we hier jaarlijks € 
150.000 in. Dit halen we uit de 
algemene reserve. Het fonds willen 

we inzetten voor het ondersteunen 
van concrete initiatieven en 
projecten.' 
Welke concrete initiatieven en 
projecten? 
 

Het bedrag van € 285.000 zal als uitgangspunt in zijn geheel beschikbaar zijn voor prioriteiten vanuit “Hinder en overlast”. 

 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 

 

De raad van de gemeente Oss heeft met het vaststellen van de Duurzaamheidscirkel forse ambities vastgelegd. Om deze ambities in te vullen en vanuit de organisatie te ondersteunen is extra geld nodig. 
Hieronder een (niet volledige) opsomming van activiteiten die bekostigd worden uit dit budget: 

 Organisatie Duurzaamheidsconferentie 
 Communicatietraject Duurzaamheid (waaronder voorlichting en educatie onderwijs/NME) 
 Energie 

Externe ondersteuning van interne onderzoekstrajecten: 
Ruimtelijke analyse duurzame energie 

Onderzoeken tbv windparken EdG/RBT Heesch West, Lithse polder e.a. 
0-metingen energieverbruik (jaarlijks)  

Extra inzet op energiebesparingsopgave 
 Natuur en klimaat 

Gewerkt wordt aan de Routekaart Natuur en de Routekaart Klimaat. Daaruit komen initiatieven en projecten voort die in 2017 ingevuld worden. 

 Financiële ondersteuning van partners w.o. ECO, Escos, Milleniumplatform, Stadse Boeren 
 Voor zover nodig aanvullende initiatieven en projecten gericht op de People en Profit-pijler 

 Monitoring van het resultaat van onze inspanningen 
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Bijlage 1 

Onderstaand een totaaloverzicht binnen welk complex stortingen voor de N329 zijn opgenomen:  

Verwachte Stortingen 

N329 
                                      

   2012 2013 2014 2015 2016 2017 2018 2019 2020 2021 2022 2023 2024 2025 2026 2027 2028 2029 Totaal 

 Woningbouw                                       

 Piekenhoef 26.112 35.955   25.500 104.754 79.254 79.254 79.254 79.254 79.254 79.254 79.254 79.254           800.241 

 Totaal woningbouw 26.112 35.955   25.500 104.754 79.254 79.254 79.254 79.254 79.254 79.254 79.254 79.254           800.241 

                                         

 Industrie                                       

 Danenhoef O-Z   32.360                                 32.360 

 De Geer Oost-Zuid 290.952 24.480 902.445 9.869 783.255 273.255 273.255 273.255 273.255 273.255                 3.086.324 

 Vorstengrafdonk 321.377 65295     816.000 816.000 816.000 2.856.000 816.000 816.000 816.000 816.000 816.000 816.000 816.000 216.730     11.298.025 

 De Bulk 2/3 101.082     69.564 75.684 75.684 75.684 75.684 75.684 75.684                 523.668 

 Danenhoef Z                                       

 Egalisatiecomplex 35.900     8.925 120.819 140.072 128.138                       397.954 

 Totaal industrie 749.311 122.135 902.445 88.358 1.795.758 1.305.011 1.293.077 3.204.939 1.164.939 1.164.939 816.000 816.000 816.000 816.000 816.000 216.730     15.338.331 

 

Totaal 775.423 158.090 902.445 113.858 1.900.512 1.384.265 1.372.331 3.284.193 1.244.193 1.244.193 895.254 895.254 895.254 816.000 816.000 216.730     16.138.572 

totaal vanaf  

2013 

                   

14.964.179 

totaal vanaf  

2016 

 


